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El candidat socialdemòcrata a la 
reelecció com a cap de Govern, 
Jaume Bartumeu, va sostenir 
ahir que cal “trobar una solu-
ció” a la problemàtica de la do-
ble nacionalitat, però va recor-
dar que canviar el plantejament 
actual requeriria una reforma 
constitucional. En aquest sentit, 
Bartumeu es va mostrar preo-
cupat perquè “es parla des del 
desconeixement de la sobirania 
i de la Constitució”, i va advocar 
per explorar una solució que no 
passi necessàriament per tocar 
la Carta Magna. 

El líder del Partit Socialdemò-
crata va fer aquestes declaraci-
ons després de reunir-se amb els 
representants del Sindicat d’Em-
presaris Portuguesos d’Andor-
ra (SEPA), que es van mostrar 
preocupats per “la dificultat de 

molts residents que fa anys que 
estan al país d’acollir-se a la na-
cionalitat andorrana, ja que han 
de renunciar a la d’origen”. 

En aquest sentit, va assegu-
rar que la qüestió de la doble 
nacionalitat “ja em preocupava 
abans, però ara em comença a 
preocupar més, perquè hi ha 
molts casos”. Com a possible 
sortida a la situació actual, va 
apuntar l’opció d’aplicar un 
conveni del Consell d’Europa 
que distingeix entre els exercicis 
actiu i no actiu de la nacionali-
tat, si bé va matisar que caldrà 
veure la cabuda que tindria en 
el sistema legislatiu andorrà. 

Un altre dels conflictes que 
planteja el sistema actual, se-
gons va explicar el candidat so-
cialdemòcrata, és que determi-
nats països, com ara l’Argentina, 
Cuba o el Marroc, prohibeixen 
la renúncia a la nacionalitat, de 

manera que els residents proce-
dents d’aquests estats no poden 
obtenir la nacionalitat andorra-
na encara que ho vulguin. 

Finalment,  Bartumeu va 
apuntar que, de moment, l’exe-
cutiu ha fet “complir la legislació 
i la Constitució”, i va recordar 
que “som el primer Govern que 
ha començat a obrir expedients 
per la doble nacionalitat”.

acords de doble imposició
Els representants del SEPA que 
es van reunir amb el líder social-
demòcrata li van expressar tam-
bé la preocupació per conèixer 
el calendari de les negociacions i 
l’aplicació del conveni per evitar 
la doble imposició amb Portugal 
i Espanya. Sobre aquesta qües-
tió, Bartumeu va reiterar que un 
cop s’hagi aprovat el marc fiscal 
indirecte “el procés es comptarà 
per mesos”. 

Bartumeu diu que cal resoldre 
el tema de la doble nacionalitat

reunió amb el sindicat d’empresaris portuguesos

tati masià

Jaume bartumeu i pere lópez, durant la reunió mantinguda ahir amb el sindicat d’empresaris portuguesos d’andorra.

El PS estudiarà alternatives que no passin per reformar la Constitució

marià miño
anDorra la vella

Unió Laurediana va incidir ahir 
en la necessitat que la Univer-
sitat d’Andorra (UdA) s’inter-
nacionalitzi. D’aquesta manera, 
va insistir en la necessitat que se 
signin convenis amb altres cen-
tres educatius i que la universi-
tat pugui esdevenir referent en 

determinades formacions, com 
ara les relacionades amb el tu-
risme i la neu.

D’aquesta manera, la núme-
ro u de la formació, Montserrat 
Gil, va voler deixar clar que “el 
campus ha d’anar de la mà del 
projecte de la plaça Major” i va 
afegir que si es plasma “serà 
una bona manera de tornar a 

donar vida a aquesta zona de 
Sant Julià”, per la reactivació del 
comerç i els serveis que caldrien 
per als estudiants. 

D’aquesta manera, des d’UL 
van destacar que ara el que cal 
és treballar perquè Sant Julià de 
Lòria sigui “una ciutat univer-
sitària de reconeguda qualitat a 
escala internacional”. 

UL vol internacionalitzar i 
potenciar el prestigi de l’UdA

sant Julià de lòria
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